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Sukellusseura H2O ry on Sukeltajaliiton suurimpia seuroja. Vuonna 1979 perustettuun helsinkiläiseen seuraan kuuluu
noin 150 jäsentä. Seuran toiminta-ajatuksena on sukellustaidon ja tekniikan sekä uintiharrastuksen kehittäminen
turvallisesti ja mukavasti hyvässä seurassa.

H2O:lla on hyvin varusteltu sukellustukialus Deko, jolla tehdään vuosittain 30–40 sukellusretkeä toukokuusta
lokakuuhun sekä sukellusleirejä kesällä. Seuralla on ammattitaitoinen viranomaisyhteistyössä toimiva
meriarkeologiajaos sekä monipuolinen kaasuntäyttöasema. Koulutamme sukeltajia aktiivisesti ja meillä on myös
junnutoimintaa.

Seuran tavoitteena on edesauttaa kaikkea sen jäsenten harjoittamaa turvalliseen sukellukseen liittyvää toimintaa.
Seuran toiminta pohjautuu aktiivisiin monipuolisiin jaoksiin, jotka järjestävät kaikille seuran jäsenille avointa toimintaa.

www.h2ory.fi
Facebook: https://fi-fi.facebook.com/h2ory
Instagram: https://www.instagram.com/sukellusseurah2ory/
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Vuosi 2022 oli seuramme toiminnan kannalta paluuta
takaisin normaaliin toimintaan, vaikka moni asia
ympärillämme olikin rajussa muutoksessa. Taas alkoivat
täydet uimahallivuorot ja uudet kurssitukset. Muutenkin
toiminta oli aktiivista.

Tukialus Deko kulki aikaisesta keväästä pitkälle
marraskuulle asti. Rantasukellukset täydensivät tarjontaa
Porkkalan vetokannaksella ja usealla muulla Etelä-Suomen
sukelluskohteella.

Meriarkeologia-jaoksen jäseniä osallistui useille
Museoviraston ja Meriarkeologisen Seuran tutkimusretkille
sekä Suomenlinnan kaivaukselle. Kansainvälinen meri-
arkeologiakonferenssi IKUWA oli meriarkeologian
harrastajille tärkeä tapahtuma, johon seuramme jäsenet
osallistuivat monilukuisina.

Kalustolla on aina ollut iso osa seuramme sukellustoiminnan
kehittämisessä ja niin menneenä vuotenakin. Dekon
kunnostus oli vuoden suuri urakka ja rahallisestikin
huomattava panostus. Tukialuksemme kansi maalattiin
keväällä ja syksyllä pohja hiekkapuhallettiin ja maalattiin.
Uuden vetoakselin asennus jätti kolinat ja vuodot historiaan.
Kun vielä mittaukset osoittivat pohjan olevan hyvässä
kunnossa, niin voimme luottavaisina lähteä uuteen kauteen.

Kiitokset ahkerille talkoolaisille hienosti sujuneista
kunnostuksista.

Tekniikkasukeltajien suljetun kierron laitteistot yleistyvät ja
kalustotarpeet sen mukana. Seuramme hankki boosterin
auttamaan kaasujen käytössä. Voimme nyt käyttää kalliit
kaasut tarkemmin hyväksi. Kaasuringin mainiosti toimiva
järjestelmä tukee sukeltajiamme ja saamme kiittää ringin
jäseniä kaasuhuollon toimivuudesta.

Sukellusseura H2O on erittäin toimiva ja vahva seura. Meillä
on useita aktiivisia ja itsenäisiä toimihenkilöitä. On ollut ilo
toimia puheenjohtajana ja huomata, että tämä seura ei ole
puheenjohtajakeskeinen, vaan toiminta on jakautunut koko
jäsenistölle. Asiat hoituvat, kun vastuut on jaettu aktiivisten
jäsenten kesken. He eivät jää odottelemaan ohjeita, vaan
organisoivat toiminnan omalla tontillaan.

Kiitos toiminnan sujuvuudesta kuuluu koko jäsenistölle,
toimihenkilöille, kouluttajille, kippareille ja Dekon kokille.
Nyt puheenjohtajuus on uuden vuoden myötä jo siirtynyt
eteenpäin ja toivotan uudelle puheenjohtajalle, Pekka
Halkosaarelle, menestystä hienon seuran luotsaamisessa.

Vesa Saarinen

Kimmo Kallama
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Vuosi 2022 oli seuran 43. toimintavuosi. Koronapandemia
vaikutti yhteiskunnassa vielä alkuvuodesta, mutta onneksi
kevään tullen pääsimme vihdoin rajoituksista eroon.
Toiminta ja sukeltaminen palasivat nopeasti

Seuran johtokuntaan vuonna 2022 kuuluivat:

• Vesa Saarinen, puheenjohtaja
• Timo Karonen, varapuheenjohtaja
• Jukka Sulku, rahastonhoitaja ja jäsen 1/2022 ajan
• Kimmo Kallama, rahastonhoitaja, 2/2022–
• Hanna Talka, jäsen
• Hanna Eskolin, jäsen
• Maĳu Haanpää, jäsen
• Sari Henttu, jäsen
• Tuula Broström, varajäsen
• Susanna Kallama, varajäsen, sihteeri

Kevätkokous pidettiin 24.3.2022 Lauttasaaren Veneilĳät ry:n
kerhotiloissa. Kokouksessa käsiteltiin tilinpäätös ja
toimintakertomus sekä käytiin lähetekeskustelu seuran
sääntömuutoksesta.

Sukellusseura H2O ry:n sääntöjä on yhdistyksen
kokouksissa vuosien varrella muutettu useammankin
kerran, mutta Patentti- ja rekisterihallitukseen oli
rekisteröity vuoden 1996 säännöt. Oli siis aika päivittää
säännöt ajan tasalle myös virallisesti. Uusien sääntöjen
pohjaksi otettiin PRH:n mallisäännöt. Lisäksi sääntö-
uudistuksen tavoitteena oli yksinkertaistaa sääntöjä, tehdä
niistä aikaa kestävät ja yhteensopivat Sukeltajaliiton
linjausten kanssa. Hallitus jatkoi uusien sääntöjen
valmistelua kevätkokouksen antamien evästysten pohjalta.

Syyskokous pidettiin 29.10.2022 myös Lauttasaaren
Veneilĳät ry:n kerhotiloissa. Syyskokouksessa hyväksyttiin
uudet säännöt sekä vuoden 2023 toimintasuunnitelma ja
talousarvio sekä jäsenmaksut vuodelle 2023. Johtokuntaan
eli uusien sääntöjen mukai-esti hallitukseen valittiin uudet
jäsenet erovuoroisten tilalle.

Uudeksi puheenjohtajaksi vuosiksi 2023–2024 valittiin
Pekka Halkosaari.

Uusiksi jäseniksi kaudelle 2023–2024 valittiin Tuula
Broström, Tanya Girod, Susanna Kallama, Sonja Käyhty ja
Hanna Talka.

Hallituksessa jatkavat Hanna Eskolin, Maĳu Haanpää ja
Kimmo Kallama. Uusien sääntöjen mukaisesti varajäseniä ei
enää valita.

Toiminnantarkastajaksi valittiin Henrik Johansson sekä
varatoiminnantarkastajiksi Risto Sajaniemi ja Helena
Jaatinen.

Syyskokous jatkui perinteisten, mukavien ja iloisten
pikkujoulujen merkeissä.

Vuoden aikana seuran johtokunta kokoontui yhdeksän
kertaa. Vuoden tärkeimpiä tehtäviä johtokunnalla oli
sääntöuudistus. Uudet säännöt hyväksyttiin syys-
kokouksessa.

Seura teki vuoden aikana kaksi taloudellisesti merkittävää
hankintaa. Keväällä ostettiin boosteri, joka maksoi noin
4 000 euroa. Boosteria käytetään kaasujen siirtoon ja sen
avulla kaasupullot voidaan seoskaasuja tehtäessä käyttää
tyhjiksi asti. Boosterihankintaa varten seura otti Vesa
Saariselta 2 000 euron lainan. Laina maksetaan takaisin
viimeistään 31.12.2025.

Toinen taloudellisesti merkittävä investointi oli sukellus-
tukialus Dekon telakointi, pohjamaalaus ja akselin
uusiminen. Tämän kokonaiskustannus oli noin 15 000 euroa.

Seuran jäsenmäärä vaihteli vuoden aikana jonkin verran.
Vuoden lopussa jäseniä oli 147 henkeä, mikä oli sama kuin
vuotta aikaisemmin. Myös jäsenmaksutuotot pysyivät
edellisvuoden tasolla.

Jäsenrekisteri ja jäsenmaksupalvelu ostettiin Sukeltaja-
liitolta. Sukeltajaliiton jäsenrekisteri on tietoturvallinen ja
sisältää myös sukeltajien kortitustiedot. Sukeltajaliitto
laskuttaa jäsenmaksut ja tilittää seuran osuuden
jäsenmaksusta seuran tilille. Palvelusta maksetaan
vuosittain 3 euroa/jäsen.

Tilikauden tulos -5 518,64 euroa. Tappiollista tulosta selittää
ennen kaikkea se, että Dekon telakoinnin ja kunnostuksen
kuluja ei aktivoitu poistoihin, vaan ne kirjattiin
kokonaisuudessaan vuoden 2022 kuluiksi. Keväällä ostettu
boosteri aktivoitiin sukelluskalustoon. Seuran maksu-
valmius oli hyvä koko vuoden.
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H2O:ssa on parin viime vuoden ajan järjestetty aktiivisesti
sukellustapahtumia myös Deko-kauden ulkopuolella.
Sukellustapahtumien avulla halutaan varmistaa, että:

• seuran jäsenillä on mahdollisuus sukeltaa
säännöllisesti avovedessä,

• seuran jäsenet pääsevät sukeltamaan monipuolisesti
eri sukelluskohteille,

• sukellusvanhin vastaa tapahtumien järjestelyistä ja
varmistaa, että sukeltamisen turvallisuusnäkökohdat
tulee huomioitua,

• sukelluspari löytyy helposti,
• uusillakin sukeltajilla on matala kynnys lähteä

sukeltamaan, kun voi osallistua järjestettyyn
tapahtumaan.

Vuoden 2022 aikana H2O:ssa järjestettiin yhteensä
kolmetoista rantasukellustapahtumaa, kaikkiaan viidellä eri
sukelluskohteella. Eniten tapahtumia järjestettiin lähi-
kohteella, Porkkalan Vetokannaksen rannassa. Suurin osa
sukellustapahtumista oli kaikille laitesukeltajille soveltuvia,
muutamaan oli sukellusluokituksena P2.

Rantasukellustapahtumia oli vuoden aikana seuraavasti:

• 1.1. Vuoden ensimmäinen sukellus Heinolassa
• 13.2. Jääsukelluspäivä Ruskeasannan montulla
• 19.2. Jääsukellusta Iso-Melkuttimella
• 26.2. Virtasukellusta Heinolassa
• 15.4. Pitkäperjantain sukellustapahtuma

Vetokannaksella
• 23.4. Sukelluspäivä Vetokannaksella
• 19.5. Iltapäiväpulahdus sukellusseura Kuplan kanssa
• 10.9. Rantadyykki Vetokannaksella
• 1.10. Sukelluspäivä Vetokannaksella
• 15.10. Sukelluspäivä Taivassalon suunnalla
• 5.11. Diversday, päiväsukellustapahtuma

Vetokannaksella
• 5.11. Diversnight yösukellustapahtuma

Vetokannaksella
• 6.12. Itsenäisyyspäivän virtasukellus Heinolassa

Tanya Girod

Merellisen arkeologian kesäleiri järjestettiin kesäkuussa
2022 Jussarön vesillä.

Viime kesänä jatkoimme edelliskesän kohteiden
työstämistä.

Segelskärin kohteelta otettiin monia hyviä kuvia puna-
savisesta astiasta ja muista yksityiskohdista, erityiskiitos
Kimmolle siitä!

Timo on luonut uuden 3D-mallin Mygganista, jossa näkyy
Marinan ja Daven vuoden 2021 kylkipalalöytö pääkohteen
kanssa samassa kuvassa.

Tutustuimme myös Urkin ja Juhan juuri löytämään hylkyyn ja
teimme mittauksia.

Tällä kertaa meillä ei kuitenkaan ollut mukana
ammattimaista arkeologia, joten hylyistä ei nostettu esineitä.

Kaikki kuvat, 3D-mallit, raportit ja liitteet on toimitettu
Museovirastolle, joka arvioi ne erinomaisiksi ja antoi meille
tästä todella hyvää palautetta.

Timo teki museon kanssa sopimuksen kuvan
julkaisemisesta ja kuva on nyt julkaistu museorekisterissä
(Kyppi.fi/ Myggan länsipuoli).

Museovirasto ehdotti, että haemme tutkimuslupaa ensi
kesäksi, jotta voisimme tehdä tutustumistutkimuksen
kohteisiimme.

Ja just tällä hetkellä kevään ja ensi kesän suunnittelu on
käynnissä.

Hanna Talka, Timo Laaksonen
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Vuosi 2022 oli aktiivinen koulutusvuosi ja kursseja pidettiin
paljon.

H2O:n koulutusvuosi alkoi tammikuussa CMAS Nitrox Gas
Blender -kurssilla, jonka suoritti yksi kurssilainen.
Vastuukouluttaja oli Pasi Lammi.

Helmi-maaliskuussa CMAS Ice Diver -kurssille osallistui
kaksi kurssilaista ja vastuukouluttajana oli Sanna Paukku.

Keväällä järjestettiin mutamana viikonloppuna DAN ensiapu-
ja hapenantokoulutusta seuran jäsenille sekä kouluttajille.
Vastuukouluttajat olivat Nora Berghem ja Marcin Dobrucki.

CMAS One Star Diver -kurssi (P1) järjestettiin perinteiseen
tapaan keväällä. Kurssilaisia oli kaksi ja he suorittivat
samalla myös CMAS Dry Suit Diver -kurssin. Kurssien
vastuukouluttaja oli Maunu Suttinen.

Keväällä järjestettiin myös toinen CMAS Dry Suit Diver -
kurssi, jolla oli yksi kurssilainen. Vastuukouluttaja oli Sanna
Paukku.

Kevät-kesäkaudella jatkettiin vuonna 2022 alkanutta CMAS
Technical Skills -kurssia kolmen osallistujan kanssa,
vastuukouluttajana oli Sanna Paukku.

Yksi H2O:n kouluttajista vietti kesän Kroatiassa. Hän järjesti
siellä kesäkuussa CMAS Two Star Diver -kurssin (P2), jonka
suoritti kaksi H2O:n jäsentä. Lisäksi Kroatiassa eräs H2O:ssa
aiempana vuonna CMAS One Star Diver -kurssin (P1)

aloittanut kurssilainen suoritti kurssinsa avovesi-
sukellukset ja sai kurssin valmiiksi.

Elokuussa järjestettiin CMAS Rescue Diver -kurssi, jolla oli
neljä kurssilaista ja vastuukouluttajana Anttoni Salo.

Lokakuussa alkoi Advanced Skills -työpaja, jossa on
mukana kolme osallistujaa. Työpaja jatkuu talvikauden yli
keväälle 2023, ja vastuukouluttaja on Sanna Paukku.

Marras-joulukuussa järjestettiin yhteensä kolme
laitesukelluskokeilua, joiden vastuukouluttajina olivat
Maunu Suttinen ja Sanna Paukku. Kokeiluilla oli osallistujia
runsaasti, yhteensä lähes 20 henkilöä.

Vuoden 2022 aikana seurassa järjestettiin myös
kouluttajakoulutusta:

• Anttoni Salo sai keväällä CMAS Trimix Gas Blender
Instructor -pätevyyden.

• Maunu Suttiselle haettiin CMAS Technical Skills
Instructor -pätevyys.

• Maunu Suttinen aloitti vuoden 2022 lopulla CMAS Two
Star Instructor -kurssin.

• Marcin Dobruckille haettiin CMAS Sidemount Diver
Instructor -pätevyyttä.

Koulutusvastaavana vuonna 2022 toimi Sanna Paukku.

Tanya Girod
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Tukialus Deko laitettiin talven jäljiltä käyttökuntoon
toukokuussa ja sukelluskausi saatiin käyntiin hyvissä ajoin
toukokuussa.

Keväällä Dekolla uusittiin keittiön hella ja uuni, joten
jatkossakin saamme maukkaita ruokia reissuissa. Dekon
sammuttimet uusittiin. Lukuisia pienempiä kunnostustöitä
tehtiin keväällä kuten ohjaamon kattoluukun ja oven
kunnostusta. Kartat sekä köydet uusittiin. Kansi sai uuden
hienon sinisen värin. Keväälle alunperin suunniteltu
telakointi siirrettiin syksylle.

Deko kulki taas mainiosti koko kauden, pientä huoltoa ja
kunnostusta tehtiin niin kannella kuin konehuoneessakin
kesän aikana.

Lokakuussa Deko ajettiin telakalle Loviisaan. Valtavassa
telakointiurakassa irrotettiin akseli ja kiinnitettiin uusi akseli
paikalleen, Dekon pohja hiekkapuhallettiin, pohjamaalattiin,
lisättiin uudet sinkit, sekä uusi maali. Samalla uusittiin
läpivientiventtiili. Deko saatiin myös runkokatsastettua, ja

runko oli hyvässä kunnossa. Telakointi kesti noin pari
viikkoa.
Dekon kulku vakautui uuden akselin myötä ja uusilla pohja-
maaleilla matkakin taittuu nopeammin ja pienemmillä
poltto-ainekuluilla.

Telakoinnin jälkeen Dekolla ajettiin vielä Halloween -
viikonloppureissu, ja isänpäivänä vene laitettiin talvikuntoon
ja vietiin mm. patjat ja kumivene Vellikellontielle odottamaan
seuraavaa kautta.

Dekon kunnostuksesta ja ylläpidosta huolehti taas vuoden
aikana laaja seuralaisten joukko, kiitos siitä kaikille
aktiivisille! Ensi kaudeksi riittää myös puuhaa, ilmottaudu
mukaan jos mikä vain homma kiinnostaa!

Erityiskiitos Timo Laaksoselle ja Pekka Halkosaarelle
telakointiin liittyvien tehtävien suorittamisesta!

Teksti ja kuvat Susanna Relander
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Sukellusseura H2O:n toimintaan kuuluvat olennaisena osana
uimahallivuorot, joilla jäsenistö käy uimassa ja
harjoittelemassa sukellustaitoja. Ympärivuotinen harjoittelu
on tärkeää taitojen ylläpitämiseksi.

Säännölliset hallivuorot ovat seuran jäsenille kuntoilun ja
taitoharjoittelun lisäksi myös mahdollisuus pitää yhteyttä
toisiinsa ja viettää jäsenistön kesken aikaa yhdessä altaalla
silloin kun avovesissä sukeltaminen on vähäisempää.

Junnuille on ollut oma uimahallivuoro, jolla on järjestetty
säännöllistä ja ohjattua toimintaa. Aikuisjäsenten osalta
harjoittelu allasvuoroilla perustuu joko seuran omaan
koulutukseen tai jäsenten omaehtoiseen harjoitteluun,
laitteilla tai ilman. Seuran toimesta pyritään mahdollisuuksien
mukaan järjestämään myös yhteisiä avoimia tapahtumia
altaalla kuten laitekokeiluja, pyrstöuintikokeiluja ja introja.

Keväisin ja syksyisin allasvuoroilla järjestetään koulutuksia,
kun sukelluskurssilaiset ovat kouluttajien kanssa altaassa

harjoittelemassa kurssien taitosuoritteita ennen avovesi-
sukelluksia.

Vuonna 2022 Sukellusseura H2O:lla oli jäsenistölle
Helsingin Urheilutalolla kaksi allasvuoroa viikossa,
keskiviikkona kaikille avoin vuoro ja lauantaina junnujen
oma vuoro (kaksi rataa).

Uimahallivuorojen kustannuksista seura on maksanut osan
itse ja lisäksi Helsingin kaupungilta on saatu tukea
vuorojen järjestämiseen.

Hallivuorot Helsinginkadulla pyörivät talvikaudella
syyskuusta toukokuuhun.
Keskiviikkoisin klo 20.30–22.00, vuoro kaikille seuran
jäsenille
Lauantaisin klo 17.00–18.00, junnujen vuoro

Vuosi 2022 alkoi aiemmilta vuosilta tuttuun tapaan
epävarmoissa olosuhteissa. Tammikuun alussa uimahallit,
kuten muutkin sisäliikuntapaikat määrättiin pidettäväksi
kiinni ainakin 24.1.2022 saakka. Sisäliikuntapaikkojen sulkua
jatkettiin 7.2.2022 saakka, kunnes yllättäen 1.2.2022 sulut
purettiin.

Junioritoiminta pääsi polkaisemaan kevätkautensa 2022
käyntiin heti sulkujen purkamista seuraavana lauantaina,
5.2.2022 – kauden aloitusta ja veteen pääsyä olikin jo ehditty
odottaa.

Iloksemme koronasulkuja ei sittemmin enää vuodelle 2022
määrätty, ja pääsimmekin treenaamaan vuoden 2022 ajan
pääosin normaalisti.

Kevätkaudella treenejä pidettiin aikavälillä
5.2.2022-28.5.2022, ja syyskaudella Helsinginkadun
uimahallissa polskittiin aikavälillä 3.9.2022-10.12.2022.

Vuoden 2022 alussa yksi täysi-ikäinen ”juniori” lopetti
junioritoiminnassa, mutta muut juniorit onneksemme
pysyivät toiminnassa ja treeneissä aktiivisesti mukana.

Junioritoiminnan vastaava
Maĳu Haanpää

JUNIORITOIMINTA

Tanya Girod
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Heinola 26.2.2022

Tanya Girod

Laskiaisviikonlopun lauantaina 26.2. käytiin talvisella virtasukelluksella sukellusseurojen H2O ja CNNd yhteisessä
tapahtumassa. Osallistujia oli kaikkiaan viisi, joista neljä kävi pinnan alla. Näkyvyys oli erinomainen ja aurinko toi hyvin
valoa myös pinnan alle. Sukelluksen aikana katseltiin pinnanalaista elämää sekä hienoja savimuodostelmia pohjassa.
Yhdessä kolossa oli rapukin piileskelemässä ja tarkkailemassa virran mukana kulkevia sukeltajia.

Tanya Girod Tanya Girod

Tanya Girod
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Sukelluspäivät Vetokannas 15.4.2022 ja 23.4.2022

Tanya Girod

Juhani Tenhunen

Tanya Girod

Tanya Girod

Uusi avovesikausi avattiin perinteisesti kahdella sukellusviikonlopulla Vetokannaksella.

Tapasimme taas sukelluskavereidemme kanssa pitkän talvihorroksen jälkeen, tarkistimme varusteemme, kastuimme ja
leikimme neulakalojen kanssa näkyvyyden vielä salliessa kaiken edellä mainitun.

Tarjosimme kivinilkoille uuden kodin ison intiaanipään muodossa, joka seisoo nyt kymmenen metrin syvyydessä puolessa
välissä rantaa ja kuuluisaa Vetokannaksen punaista hylkyä. Se toimii ystävällisenä muistutuksena ohi meneville
sukeltajille: muistakaa, että pää on pääasia! Go ahead!

Teksti: Tanya Girod

Tanya Girod
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Deko-talkoot 15.5.2022

Tukialus Deko laitettiin yhteisvoimin käyttökuntoon toukokuun puolivälissä. Talkooporukka puunasi Dekoa niin sisältä kuin
ulkoa.

Myös kumiveneen kunto tarkistettiin, ensin turvallisella maaperällä, sitten koeajolla.

Tanya GirodMaunu Suttinen

Tanya Girod

Maunu SuttinenMaunu Suttinen
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Museovirasto 17.5.2022
Meriarkeologiajaosto pääsi tutustumaan Museoviraston kokoelma- ja konservointiosastoon, jossa meille esiteltiin hylyistä
nostettuja aarteita.
Ohessa muutama kuvatunnistustehtävä. Kuvissa on kuppien lisäksi paahtoleiville tehty tarjoiluteline sekä juhtinahkaa.
Hämmästyttävintä oli, että ikivanha meressä virunut nahka oli tekstuuriltaan, sormituntumaltaan ja jopa tuoksultaan
edelleen aivan käyttökelpoisen oloista.

Teksti: Maunu Suttinen

Tanya Girod

Tanya GirodTanya Girod
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P1-kurssi 28.-29.5.2022

Kuva: Tanya Girod

Koronakaranteenin päätyttyä P1-kurssin avovesisukelluksia
päästiin tekemään pitkästä aikaa Dekolla.

Deko suuntasi Arin kipparoimana Länsi-Tontulle, jossa P1-
kurssin oppilaat Sonja ja Sabina pääsivät tekemään kurssin
avovedet hyvässä säässä. Matkassa oli myös kolme
hupidyykkaria ja kokkimme Hanna, joten viikonloppu oli
mitä mainioin sukellusreissu.

Jos sää oli parhaasta päästä niin Deko taasen otti hieman
mittaa miehistöstä. Jäähdytysvesi pysyi toisinaan siellä
missä pitääkin - toisinaan taas sitä löytyi pilssistä.

Jos oli oikkuja omassa aluksessa, niin oli myös naapurissa.
Länsi-Tontulle tullut toinen venekunta kadotti ankkurinsa,

jonka oma hupidyykkariporukkamme kävi ystävällisesti
löytämässä ja palauttamassa omistajilleen. Iltasella tuli vielä
saareen saunaporukka, jonka vene oli päässyt irti rannasta
ja oli jo ajelehtimassa kohti väljempiä vesiä, kun
porukkamme tämän huomasi. Muutaman sumutorven
töräytyksen ja megafonilla annetun huomautuksen jälkeen
löylynlyömät ilmestyivät rantaan, ja heitä luonnollisesti
autettiin pelastamaan vuokraveneensä.

Tapahtumarikkaasta viikonlopusta selvittiin ja uudet
sukeltajat pääsivät huomaamaan, että merellä voi sattua
kaikenlaista.

Teksti: Maunu Suttinen

Tanya Girod

Tanya Girod

Tanya Girod

Tanya Girod

Tanya Girod
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Juhannusreissu 23.-26.6.2022
Aloitimme Dekon leirikauden jo juhannusaattona lähdöllä
Herttoniemestä ja saimme viettää muutaman ihanan
sukelluspäivän matkalla Baggöön, josta meriarkeologian
leirin piti alkaa. Vietimme yhden päivän Porkkalassa, jossa
osa H2O-kavereistamme hyppäsi Dekoon sukelluspäiväksi.
Sitten jatkoimme matkaamme ja kävimme sukeltamassa
upealla Timon hylyllä (kyllä, kapteenimme Timon vuonna
2014 löytämä hylky) ja sen jälkeen Graf Nikitalla
("Hopeapriki") Jussarössä. Jussarön hylyn sukellus tuntui
aivan vedenalaiselta museo- ja akvaariovierailulta, vaikka
sen madeiraviinilastista ei ollut enää mitään jäljellä.

Vain viikkoa myöhemmin tulimme takaisin sukeltamaan
Graf Nikitalle meriarkeologian leirin lopulla ja ero oli aika
silmiinpistävä. Näkyvyys palautui silloin normaaliksi -
tarkoitan, että pienellä tuurilla pystyi vielä erottamaan
sukelluskaverinsa ääriviivat, jos oli parin sentin päässä
toisistaan. Silloinkin onnistuimme joka tapauksessa
tekemään tärkeitä mittauksia. Tätä kai kutsutaan
tiimityöksi.

Juhannuksena näkyvyys oli edelleen täydellinen, sää ei
olisi voinut olla parempi ja valoisat yöt olivat maagisia.

Juhannusta juhlistimme kunnon illallisella tyylikkäästi,
kiitos taitavan kokkimme Kimmon.

Kun loput ryhmästämme liittyi Baggöstä mukaan
meriarkeologian leirille, sää parani vielä hieman lisää ja
olimme vihdoin valmiita suomalaiseen trooppiseen
sukellusviikkoon, jonka aikana ei tuullut lainkaan ja
näkyvyys oli aivan huikea sekä veden alla että pinnan
päällä.

Teksti: Tanya Girod

Tanya Girod Tanya Girod

Tanya Girod

Tanya Girod

Tanya Girod
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Miten paljon kymmenkunta sukeltajaa syö yhdellä
aterialla? Mitä vegaani syö? Miten kahdella kattilalla
pärjää? Mihin hittoon kaikki raaka-aineet mahtuvat?

Saan kiittää puolisoani Suskia siitä, että Hannalta tuli
alkukesästä WA-viesti: ”Toimisitko juhannusreissun
kokkaajana?” Toimin kyllä kotona ainoana köksänä, mutta
kynnys vastata kyllä oli silti korkealla – venekokin hommat
olisivat uusi aluevaltaus.

Hanna lupasi tietenkin toimia neuvonantajana ja takapiruna
tarvittaessa ja niin löysin itseni miettimässä muutaman
päivän ruokalistaa ja tarvittavia hankintoja.

Kotioloissa ja kaikenlaisissa maakrapujen pippaloissa olin
tosiaan keitellyt, mutta siitä oli vain osittain apua tässä
hommassa. Onneksi Hannalla on vuosien varrella hioutunut
selkeä systeemi eri aterioiden rakenteesta, aikatauluista ja
kokkaajan toimista kussakin vaiheessa. Siihen oli
mahtavaa tukeutua, eikä sitä ilman olisi homma kunnolla
onnistunutkaan.

Isoin ihmetyksen aihe oli aterioiden mitoitus ja siihen
liittyvät hankinnat sekä hankintojen sĳoittelu

Tanya Girod

Tanya Girod

jääkaappeihin, pilssiin, kylmälaukkuihin, kaappeihin jne.
Pakkaamisen haasteet ovat tuttuja kaikille veneilĳöille,
mutta kylmätilan rajallisuus ja isohko määrä aiheuttivat
kyllä ensi alkuun päänvaivaa.

Niinhän siinä kävi, että muutamia asioita oli melko paljon yli
tarpeen, mutta onneksi lähinnä säilyvämmästä päästä. Niitä
voitiin hyödyntää loppukesän aikana.

Helmasyntini on tehdä enemmän ruokaa kuin porukka
kerralla saa syötyä ja niin kävi nytkin monella aterialla.
Kesti aikansa oppia miettimään, miten edellistä ruokaa
voidaan hyödyntää seuraavissa ruokalajeissa, mutta loppua
kohden oikea toimintamalli alkoi jo hahmottua. Puuroa meni
silti kalanruoaksi jonkin verrankin…

Kokkina pääsee komenta… eikun neuvomaan kanssa-
matkustajia erilaisessa järjestyksenpitoon liittyvässä, mutta
miehistömme oli täynnä jo rutinoituneita tiskaajia ja
pöydän-raivaajia. Se puoli hommasta sujuikin
erinomaisesti, kiitos heidän!

Kokemus kesäkokkina oli antoisa, vaikka olinkin ihan
helpottunut Hannan saapuessa ottamaan tilanteen haltuun
pitkän viikonlopun päätteeksi. Lyhyehkö pesti ei vielä
tuntunut työltä, kukaan ei kai jäänyt nälkäiseksi tai tullut
kipeäksi, enkä onnistunut tuhoamaan kalustoa, joten eikö-
hän kokonaisuus jää plussan puolelle.

Arvostukseni Hannan kokkaamista kohtaan oli jo valmiiksi
korkealla. Kokemukseni jälkeen ymmärrän vielä paremmin,
miten onnekkaita olemme saadessamme nauttia oikeista,
terveellisistä aterioista Deko-reissuillamme. Kiitos Hannalle
niistä ja hyvistä neuvoista!

Teksti: Kimmo Kallama



KESÄKUU

16

Meriarkeologialeiri 27.6.-2.7.2022

Kimmo Kallama

Meriarkeologialeiri suuntautui jälleen Jussarön alueelle,
jolla päästiin käymään seitsemällä eri hylkykohteella. Deko
sai luvan käyttää Jussarön vanhan merivartioaseman
laituria suojaisassa laguunissa, mikä tarjosi oivallisen
tukikohdan.

Säät suosivat sukeltajia ja sukellusten ohessa ehdittiin
nauttia kaikesta muustakin mitä hyvään sukellusreissuun
kuuluu - hyvästä ruoasta, saunasta ja seurasta.

Jotkut hylyt paljastivat itsestään jotain mikä edelliskerralla

ei ollut nähtävissä. Vuoden 2021 MA-leirin tarkastus-
lomakkeeseen olimme kirjanneet löydöiksi mm.
"wokkipannun" tarkemman kuvauksen ollessa sikäli
mahdotonta, koska astia näytti olevan juuri jotain tuollaista -
tasaisen ruskea vati.

Nyt "wokkipannu" suorastaan hohti kameran valoissa ja siitä
oli selkeästi erotettavissa kuviointi ja värit josta pystyi
erottamaan lintukuvion.
Teksti: Maunu Suttinen

Maunu Suttinen
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MAS-leiri 2.-9.7.2022

Tanya GirodTanya Girod

Omalta meriarkeologialeiriltämme Deko siirtyi suoraan
Meriarkeogisen seuran leirille Porkkalaan, jossa järjestettiin
2.-10. 7. jo perinteeksi muodostunut yhdeksän päivän
meriarkeologinen koulutus- ja kenttätyöleiri. Leiri keräsi
osallistujia kaiken kaikkiaan yhdeksästä sukellus-seurasta
useamman tukialuksen voimin.

Porkkalan hylkypuiston kehittämistä vietiin MAS:n johdolla
eteenpäin monin eri tavoin. Vapaaehtoiset pääsivät
hyödyntämään sukellus- ja meriarkeologiataitojaan kun
hylkypuistossa vedettiin ohjausnaruja, tehtiin inventointia,

otettiin ajoitusnäytteitä, asennettiin poĳuja ja lisäksi
testattiin ja koulutettiin ejektoripumpun käyttöä.

Uutta teknologiaa oli myös leirillä käytössä, kun UWIS-
järjestelmän avulla pystytiin tarkentamaan hylkyjen
sĳainteja ja jäljentämään sukeltajien reittejä karttapohjalle.

Teksti: Maunu Suttinen

Tanya Girod

Tanya Girod Tanya Girod
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Dekon iltareissu
Mikä voisi olla parempaa kuin perinteiset Deko-kesäiset auringonlaskusukellukset Helsingin saaristossa? Aurinko paistaa,

vesi kimaltelee ja sukellus on parhaimmillaan!

Jos tulee liian kuuma, pätevät normaalit saunasäännöt: suihku ennen uintia, runsaasti vettä ennen sukellusta, sen jälkeen
ja erityisesti sukelluksen aikana, rentoudu ja nauti.

Teksti ja kuvat: Tanya Girod
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Rantadyykki Vetokannas 10.9.2022
Rantadyykkipäivänä Vetokannaksella tehtiin kaikkea mitä sukellusreissuun kuuluukin. Kuivateltiin vähän ”pyykkiä”,
grillattiin, vietettiin aikaa, kahviteltiin ja sitten vähän dyykattiin - osa jopa kahdesti. Hyvässä seurassa – tietysti!

Teksti ja kuvat: Tanya Girod
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Naisten perinteiselle sukellusreissulle syksyllä haettiin
uutta teemaa, mutta korkkariteema oli niin hyvä, että sillä
jatkettiin 23.-25.9.2022. Ohjeeksi annettiin myös pukeutua
glitteriin. Helmetkin kelpasivat, jos glitteriä ei löytynyt
vaatekaapista.

Perjantai-iltana kymmenen iloista naista oli Dekon kyydissä,
kun köydet irrotettiin Herttoniemessä ja keula kääntyi
Vallisaaren suuntaan. Sen kupeeseen ankkuroitiin ja jäätiin
yöksi.

Kaksi innokasta sukeltajaa kävi biosukeltamassa ennen
pimeää. Näkyvyys ei kuitenkaan ollut häävi.

Lauantaiaamu valkeni kauniina ja mentiin Sipoon selälle
sukeltamaan Dianalle. Kävi kuitenkin kuten siellä
aikaisemminkin on käynyt, eli näkyvyys oli niin huono, ettei
poĳuköyttä pidemmälle lähdetty.

Päätettiin jatkaa Chrysantille, josko siellä olisi parempi
näkyvyys. Ja siellä sukeltajat pääsivät tekemään mukavan
sukelluksen Chrysantin saloja tutkien.

Illaksi mentiin Pirttisaaren Svartvikeniin. Ensin harkittiin
poĳuun kiinnittymistä, mutta laiturista huudettiin, että sinne

mahtuu. Ja sinne pääsimme, vaikkakin oli ahdasta ja vesikin
oli vähän matala.

Lauantai-iltana oli perinteistä Korkkarit kattoon -ohjelmaa,
eli saunottiin, pukeuduttiin asiaan kuuluvasti, kuunneltiin
tekemäämme soittolistaa, syötiin Hanna E:n tekemää
juhlaruokaa ja pidettiin hauskaa!

Sunnuntaiaamuna laiturin toisella puolella oleva venekunta
totesi, että kerrankin jokin muu vene kuin heidän hoiti
musiikkitarjonnan. Me vain hymyilimme kauniisti ja
jatkoimme matkaa kohti Gustav Adolfin hylkypuistoa.

Gustav Adolfilla Deko ei kiinnittynyt poĳuun, vaan kiersi
kehää sukeltajien ollessa vedessä. Hiukan hämmennystä
sukeltajille tuotti katkennut nousuköysi. Mutta se ei ollut
mikään este, ainoastaan pieni hidaste. Ja kaikki sukeltajat
tulivat iloisina pinnalle jatkamaan matkaa takaisin
Herttoniemeen, jonne saavuimme sunnuntai iltana ennen
pimeän tuloa.

Teksti: Marina Andersson
Kuva: Suvi Nipuli
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Taivassalon avolouhos 15.10.2022
Lokakuussa kävimme tutustumassa kauniiseen Suomen Rivieraan eli Taivassalon graniittilouhokseen. Tällä kertaa
päätimme valita K-Louhoksen, joka on yhtä kaunis kuin viereinen H-Louhos, mutta jonkin verran syvempi ja yleensä
hieman vähemmän täynnä sukeltajia ja ahvenia neliösenttimetriä kohden.
Sääennuste näytti hieman uhkaavalta, mutta yksi tärkeimmistä sukellustaidoista on päästä varsinaiselle sukelluskohteelle
sadepisaroiden läpi.
Loppujen lopuksi sinut palkitaan aina. Vedet kimaltelevat, graniitit ovat henkeäsalpaavia, kalat hyppivät ja leivokset
odottavat kärsivällisesti pintaan nousemista.

Teksti ja kuvat Tanya Girod
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Pyhäinpäivän reissu 4.11.2022
Se oli vuoden 2022 viimeinen Deko-viikonloppureissu, ja
ensimmäinen sen jälkeen, kun Deko tuli telakalta
upouudella kiiltävällä pohjalla varustettuna. Reissu vaati
hieman valmistelutyötä, mikä oli hyvä lämmittely-
tiimiharjoitus.

Muistimme ottaa laivalle mukaan suurimman osan
välttämättömistä tarvikkeista, jotta oikeasti pysyisimme
lämpiminä, sillä Dekolla ei ollut lämmitystä ja pyhäinpäivä
osuu yleensä marraskuulle... Otimme siis mukaan
saunapuut, patjat ja talvimakuupussit sekä ruokaa. Otimme
myös varapulloja, joihin turvautua kompressorin sĳasta,
joka oli juuri silloin huollossa.

Lopulta olimme hyvin varustautuneet ja ensimmäistä kertaa
aluksella oli enemmän rebe- kuin OC-sukeltajia. Eli ilmaa ei
tarvittu!

Matka alkoi melkoisessa tuulessa ulkona pilkko-pimeässä,
mutta kiitos kapteenimme Timon taitavan navigoinnin

kapeissa väylissä, saavuimme lopulta ehjinä ja terveinä
Porkkalan venesatamaan. Kuten aina, Deko tarjosi meille
suloisen kodikkaan suojan, sisällä oli lämmintä ja mukavaa,
kurpitsat syttyivät ja ruoka maistui taivaallisen hyvältä
Hannan ensiluokkaisen ruoanlaiton ansiosta.

Seuraava aamu todisti, että teimme oikein. Kyse on vain
siitä, että on oikeassa paikassa oikeaan aikaan. Vuoden
2022 sukelluspalkintomme sai söpö pieni leikkisä valkoinen
hylkeenpoikanen, joka tuli meren syvyyksistä asti ja liittyi
seuraamme pintauinnillamme Dekoon. Aluksen upouusi
kiiltävä pohja teki selvästi merenjumalan lähettilääseen
vaikutuksen. Se tanssi ja kiersi meidät yhä uudelleen ja
uudelleen, eikä suostunut eroamaan meistä.

Lopulta meillä oli kaikki: kiitos kaikista hylkeistä, kristallin-
kirkkaan näkyvyyden sukelluksista, kanuunoista, hylyistä,
saunasta ja tietysti mahtavasta seurasta!

Teksti: Tanya Girod

Maunu Suttinen

Timo Laaksonen

Tanya Girod Tanya Girod
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Kauden päätteeksi Dekolla
tehtiin loppusiivous ja huolto, ja
kompura ja muut tavarat vietiin
kerholle talvisäilöön.

Tanya Girod

Tanya Girod

Tanya Girod

Tanya Girod
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Tanya Girod
Hey, I am Tanya.
I must say, the Diver of the Year 2022 award has taken me by
surprise, and I feel very honored and grateful and flattered.

A few words of introduction.

I got my PADI Open Water back in 2004 in Finland.
Then I was busy for a while diving abroad from one place to
another in alphabetical order from Ireland to Indonesia.
At the same time, I've been a member of CNNd dive club for
as long as I can remember. Or even longer. (By the way, if you
ever wondered what on earth CNNd stands for, it's an
abbreviation for "Capital area Nokia and Nokia Siemens
Divers")
CNNd and H2O have been friendly neighbors for ages. We've
had our compressor next door since the Munkkiniemi times.
And we share some of the best instructors, chairmen,

compressors, tools as well as the friendly spirit, as you all
are very well aware of.
And then when Corona struck, I got back to diving in
Finland, finally joined H2O at the same time and also
brought on board with me a newly grown generation of
divers.

My very first open water dive back in 2004 was in
Lauttasaari in the beginning of May in literally zero
visibility, 4C degrees water temperature and a double 7+7
mm wetsuit.
When we got out of the water, the instructor happily
announced: “Guys, you know, the good news is that after
this dive… any dive will be better!” It actually turned out to
be a prophecy. I can confess that indeed, since then every
single time I go for a dive, the “divers high” kicks in and
with every single dive it feels better and better.

Maunu Suttinen



VUODEN SUKELTAJA

25

And our last dive year 2022 at H2O is simply one more proof
to this rule of thumb.

What can possibly be better than diving? Only diving at home!
And last year we did pretty much that.
Imagine stepping out of a bungalow and diving into the blue.
Well, you can do it. I mean, in Finland! And our floating
bungalow is called Deko.

We kicked the season off by going down the stream in Heinola
on NY day.
Then we practiced a bit of pipefish taming in Vetokannas
during the springtime.
The Deko season was opened in May by traditional Deko
grooming followed by a trip to the Robinson island of
Länsitonttu under the pretext of doing our P1 course there.
Then we had a tropical dive vacation in Tammisaari
archipelago with gorgeous wrecks diving and treasure
hunting at MA-leiri. Cocktails and showers of fresh cold water
were served before and after every dive. Sauna was kept
warm naturally and bathing was happening all around the
clock. And, of course, a bit of Deko grooming was due every
now and then.
After that we headed to Porkkala to continue the fun at the
MAS-leiri, where our Deko reinforced a harmoniously united
dive fleet. We vacuum cleaned the sea floor, made impressive
renovations to the underwater wreck park, and had all kinds
of underwater fun in a great company. Our restaurant Chez
Hanna at Deko got 5 Michelin stars. Our underwater vacuum
cleaning excavation footage would have certainly gotten two
Oscars and three Jussis should the visibility have been
slightly above zero. And we rescued an uncountable number

of little kivinilkka jinns in the glass jars, who told us one
thousand and one fairy tales in return.
And when Deko finally returned back home to Herttoniemi
after its summer break, we continued a noble tradition of
Deko sunset dives on Tuesdays evenings.
A new generation of Deko captains sprang into existence in
the meanwhile.
Then finally after a very big Deko overhaul, we had the
year’s last voyage on the Halloween weekend on the brand
new Deko with a shiny new bottom.
And, as a sweet reward for all the good H2O diving boys and
girls, a white baby seal messenger came from the Baltic
sea depths to dance with us on the last Deko dive of the
year.

In addition to all the above, in summer 2022 many H2O
divers enjoyed a gorgeous summer break under the sun in
Croatia on the Vis island, thanks to Marcin’s hospitality.
I personally went to celebrate my 600th dive anniversary
there.

But at the same time, on a slightly different note…as we all
know, for many people the year 2022 turned out to be a war
and a catastrophe. Which also deeply affected me
personally. Thank you, my H2O buddies, for all your
continuous moral help and support both under and above
the water throughout the whole year. I simply wouldn’t have
made it all the way to 2023 without you.

Thanks for all the fun, diving and fish!

Tanya Girod
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Pitkäaikainen jäsenemme ja ystävämme Tommi Jaatinen
menehtyi pitkän sairauden jälkeen viime kesänä.

Tommi liittyi seuran junnutoimintaan 1984 tienoilla ollen
kesäleireillä ja hallissa Norppatoiminnassa. Leireiltä
Tommi muistetaan iloisena, reiluna ja osin
temperamenttisena kaverina. Ja kokeilihan junnut
kaikkea mitä leireillä yhdessä tavataan tehdä. Ja muka
meiltä vetäjiltä salassa. Junnut viettivät aikaa myös
seuratoiminnan ulkopuolella, mikä kuvasi hyvin heidän
yhteishenkeään.

Vuonna 1986 hän suoritti laitesukelluksen peruskurssin
ja siirtyi aktiiviksi laitesukeltajaksi, josta edelleen P3-
sukeltajaksi vuosien varrella. Tommi pysyi aina normi
paineilmasukeltajana ja Loitokarilla. Old school!

Tommi oli kantavia voimia seuran uppopallojoukkueessa
pelaten maalivahdin vaihtomiehenä ja hyökkääjänä, ollen
seuran parhaita pistemiehiä. Hänellä oli palloilutaustaa
jääkiekosta. Parhaimmillaan pelasimme korkeimmalla
tasolla SM-sarjaa.

Päästyään työelämään ja valmistuttuaan sähköinsi-
nööriksi(amk) otti hän vähitellen tukialus Dekon sähkö-
hommista vastuuta Pentti Eskolinilta ja vastasi niistä
viimeiseen kesään asti. Tommin oli helppo siirtyä Deko 1-
/Deko-kippariksi, koska oli perinyt merellä olon taidot
vanhemmiltaan heidän oman veneilynsä kautta. Tommi
toimikin aktiivisesti Dekon kipparina ja hänen
Saaristomeren leirinsä heinäkuussa olivat erittäin
suosittuja. Tommi otti aina huomioon sukeltajien toiveet
leirin kulusta. Esimerkkinä vuonna 2006 toteutettu Porin
Jazzin keikka katsomaan Stingiä. Sukelluspäivät
lopetettiin Jallu- sknubbiin kuksasta.

Tommi oli myös perustamassa Navis ry:tä, joka koostui
kymmenestä aktiivista H2O:n jäsenestä, jotka hankkivat
viistokaiun uusien hylkyjen löytämistä varten.

Tommi oli aktiivinen eri harrastuksien kanssa ja erittäin
pidetty ja arvostettu ystävä kaikissa piireissä. Hänellä
riitti aina aikaa kuunnella ja auttaa muita. Ennen kaikkea
Tommi oli hyvä ja luotettava ystävä ja loistava seuramies,
sviddu.

Tommi harrasti ja eli aktiivista elämää syksyyn 2021, jonka
jälkeen hän siirtyi palliatiiviseen hoitoon. Töissä hän jatkoi
tammikuulle 2022. Minulla ja Urkilla oli suuri kunnia ottaa
viimeinen Jallu Terhokodissa Tommin kanssa päivää ennen
poismenoa.

Suurella surulla kaipaamaan jäävät hyvää ystävää ja
sukelluskaveria Sukellusseura H2O ry:n jäsenet ja ystävät.

Teksti ja kuva: Pekka Halkosaari

Tommi Jaatinen 18.05.1970-15.06.2022
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Harry Alopaeus 1946-2022

Harry oli meriarkeologiassa käsite. Hänen uransa
sukeltajana ja meriarkeologina kesti lähes 60 vuotta.
Ensimmäiset Harryn piirtämät hylkydokumentit ovat 1960-
luvun alkupuolelta ja hän oli aktiivinen vielä vuoteen 2021
asti. Harry työskenteli Museovirastossa 1975 – 1995, jonka
jälkeen siirtyi Ruotsiin jatkaen meriarkeologin uraansa.

Seuramme vanha polvi sai Harryltä paljon neuvoja ja
koulutusta. Hän avusti ja koulutti 80- ja 90-luvulla H2O:n
meriarkeologian harrastajat dokumentoimaan ja
tunnistamaan hylkyjä. Yksi merkittävimpiä yhteisiä

projekteja oli Virolahden Lapurissa sĳaitsevan 1200-luvulle
sĳoittuvan hylyn dokumentointi.

Harry teki Lapurin hylystä kaksi pienoismallia ja toisen
niistä hän testamenttasi seurallemme. Pienoismalli löytyi
museoviraston varastojen syövereistä ja Kai Kaartinen sen
meille sai etsittyä. Se on nyt Vellikellontien tiloissa kaikkien
nähtävänä ja sen sĳoituspaikasta käydään vielä
keskustelua.

Teksti: Vesa Saarinen

Kai Kaartinen
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